
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aanvrager: 
L. Jeung (voorzitter lezingencommissie) & 
L. G. Kluijver (vicevoorzitter lezingencommissie), 
namens de gehele lezingencommissie en bestuur AMA. 
 
Contactgegevens: 
E-mail: lungjeung@gmail.com & louisakluijver@gmail.com 
Tel: +31 683343415 
Web: www.medikoantiano.com 

http://www.medikoantiano.com/


Inleiding 
Dit jaar is ons jaarlijks Caribbean Healthcare Symposium op 20 november. Wederom volledig digitaal 
met als thema ‘Financiën in de zorg’. Een onderwerp dat in Nederland ook erg actueel en relevant is, 
maar op de eilander nog veel urgenter is. Hoewel er in Nederland hard wordt nagedacht over hoe de 
stijgende zorgkosten in de toekomst beperkt kunnen worden is er op veel van de eilanden nu al een 
onhoudbare situatie ontstaan. 
Er is momenteel een kritiek punt bereikt waar bij de reguliere zorg in het gedrang is gekomen. Zo is 
op Curaçao sinds oktober de reguliere zorg gestopt in het ziekenhuis. Op Aruba dreigden de 
huisartsen tot voor kort met stakingen in verband met een korting van 5% op het abonnementstarief 
voor de huisartsen. Hoe zijn deze situaties ontstaan en war ken worden gedaan? En wellicht nog 
belangrijker: hoe kunnen wij er samen voor zorgen dat dergelijke situaties zich niet zullen herhalen in 
aankomende generaties. Tegelijkertijd zal ervoor gezorgd moeten worden dat bezuinigingen niet ten 
kosten van de patiënt gaan.  
 

De Asosiashon Mediko di Antias 
In oktober 2017 is de Vereniging Medici van de Antillen, oftewel AMA in het leven geroepen. De 
vereniging heeft als doel het verbinden van alle (bio)medische, farmaceutische en 
gezondheidswetenschappers, andere zorgprofessionals en paramedici met hart voor de Nederlands 
Caribische eilanden. De vereniging wilt de belangen van deze professionals behartigen en de 
solidariteit bevorderen door het organiseren van nascholingen, sociale activiteiten en 
maatschappelijke projecten. Tevens wilt de vereniging samenwerkingsverbanden aangaan met 
gezondheidsorganisaties op zowel de Nederlands Caribische eilanden als in Nederland. Deze 
samenwerking dient te leiden tot een platform waarbij kennis en informatie worden uitgewisseld. 
  



Programma CHS 2021 
Datum: zaterdag 20-11-2021 
Tijd: 13:00 t/m 18:00 
 
13:00 – 13:05   Opening 
    Louisa Kluijver en Aimee Voigt 
 
13:05 - 13:15   Introductie  
    Melissa Pichardo- de Meza  

Voorzitter AMA, Promovendus Chirurgische Oncologie 
 
13:15 – 13:25   Samenwerking binnen het Koninkrijk 
    Mw. Jorien Wuite  
    Tweede kamerlid D66, portefeuille Koninkrijksrelaties 
    Voormalig gevolmachtigde minister St. Maarten 
 
13:25 – 13:45   Keynote – Balans tussen kwaliteit van zorg en zorgkosten 
    Prof. Ashley Duits 
    Hoogleraar medisch onderwijs UMCG, Directeur bloedbank Curaçao.  
13:45 – 13:50   Vragen voor spreker Keynote spreker 
 
 
13:50 – 14:20   Financiering van de gezondheidszorg in Caribisch Nederland (BES) 
    Mw. Abigail Norville 
    Plaatsvervangend Secretaris Generaal van min. van VWS 

Zorg en Jeugd Caribisch Nederland, Zorgverzekeringskantoor BES 
14:20 - 14:25   Vragen voor spreker BES spreker 
 
14:25 – 14:30   Korte pauze 
 
14:30 – 15:00   Financiering van de gezondheidszorg op Curaçao 
    Dhr. Dennis Arrindell 
    Sociale Verzekeringsbank (SVB) Curaçao  
15:00 - 15:05    Vragen voor Dennis Arrindell  
 
15:05 – 15:35   Financiering van de gezondheidszorg op Aruba 
    Dhr. Lex de Jong 

Lid Raad van Bestuur bij FSMA Respaldo, 
voormalig Chief Medical Officer bij AZV 

15:35-15:40    Vragen voor Lex de Jong 
 
15:40 – 15:55    Lange pauze 
 
15:55 – 16:35   Breakout Sessies 
 
Sessie 1 Curaçao   Sessie 2 Aruba   Sessie 3 BES   
Drs. Lung Jeung   Drs. Melissa de Meza  Drs. Thaïs Tong 
Prof. Ashley Duits   Dhr. Lex de Jong   Mw. Abigail Norville (VWS/ZVK) 
Dhr. Dennis Arrindell (SVB)  Dhr. Edwin Jacobs (AZV)  Drs. Giovanni Frans (Fundashon Mariadal) 
Drs. Wallid Elhage (CHV)  Vertegenwoordiging HAVA  Dr. Richard Beukers (Fundashon Mariadal) 
Vertegenwoordigiging CMC      Mw. Judith Meijer (SABA cares) 
        Dhr. Erik Jansen (Mental Health Caribbean) 
        Mw. Genara Silberie (Zorg en Welzijn groep) 
 
16:35 – 16:40   Korte pauze 
 
16:40 – 17:50   Plenair debat 
Moderator: drs. Izzy Gerstenbluth 
Vertegenwoordiger Commissie: Louisa Kluijver 
Panelleden (5): Prof. Ashley Duits, Drs. Lex de Jong, Dhr. Dennis Arrindell, vertegenwoordiging ZVK 
 
17:50 – 18:00    Afsluiting 
    Louisa Kluijver en Aimee Voigt  



Samenwerking binnen het Koninkrijk 
Spreker: Jorien Wuite 
Tweede kamerlid D66, portefeuille Koninkrijksrelaties 
Voormalig gevolmachtigde minister St. Maarten 
Jorien Wuite was van 2018 t/m 2019 gevolmachtigde minister van Sint Maarten. Sinds april 2021 is ze 
lid van de Tweede Kamer voor D66. In haar voormalige rol als vertegenwoordiger van Sint Maarten in 
Nederland was ze in 2018 aanwezig op ons symposium. Ze heeft toen gesproken over de uitdagingen 
binnen de gezondheidszorg op Sint Maarten. Nu zet ze zich in als vertegenwoordiging van het gehele 
Caribisch deel van het Koninkrijk in de Tweede Kamer. 
 
Inhoud 
Korte presentatie van 10 minuten door Jorien Wuite over samenwerking binnen het Koninkrijk in 
breedste zin. Wat is de huidige situatie en wat zou wat haar betreft de ideale situatie zijn. Door haar 
ervaring als zowel vertegenwoordiger van een van de eilanden als nu van Nederland heeft zijn inkijk 
van beide kanten.  
  



Keynote – Balans tussen kwaliteit van zorg en zorgkosten 
Spreker: Prof. Ashley Duits 
Hoogleraar medisch onderwijs UMCG, directeur bloedbank Curaçao. 
Ashley Duits behaalde zijn masterdiploma Biochemie en Immunologie aan de Radboud Universiteit in 
Nijmegen. Later promoveerde hij aan de afdeling Immunologie van het Universitair Medisch Centrum 
Utrecht. Hij is directeur van de Stichting Rode Kruis Bloedbank Curaçao,  die diensten verleent aan 
alle eilanden van Caribisch Nederland en hoogleraar Medisch Onderwijs aan het UMCG. Tot 2010 
was hij lid van de Raad van de Volksgezondheid van de voormalige Nederlandse Antillen. 
 
Inhoud 
Met deze presentatie zal prof. Duits de basis leggen voor het symposium. De drie hierop volgende 
sprekers zullen ingaan op situaties specifiek voor Aruba, Curaçao en de BES eilanden. In deze 
presentatie wordt een bredere introductie gegeven over de financiering van zorg op de eilanden? 
Wat zijn de keuzes die eilanden moeten maken? Wat is mogelijk en wat niet? 
  



Financiering van de gezondheidszorg in Caribisch Nederland (BES) 
Spreker: Mw. Abigail Norville 
Plaatsvervangend Secretaris Generaal van min. van VWS 
Zorg en Jeugd Caribisch Nederland, Zorgverzekeringskantoor BES 
Voor de inwoners van de eilanden Bonaire, Sint Eustatius en Saba geldt een verplichte 
zorgverzekering, de Zorgverzekering BES, kortweg: de zorgverzekering. Deze uniforme verzekering 
voor alle inwoners brengt meer rechtsgelijkheid en voorkomt dat mensen onverzekerd blijven. Het 
ZVK (Zorgverzekeringskantoor BES) is de uitvoerder van de zorgverzekering, in opdracht van het 
Ministerie van VWS (Volksgezondheid, Welzijn en Sport). De zorgverzekering voorziet in 
geneeskundige zorg (‘cure’) en langdurige zorg (‘care’). 
Het zorgsysteem van Caribisch Nederland kent zo een eigen structuur die verschilt van die van 
Europees Nederland. Abigail Noville, Plaatsvervangend Secretaris Generaal van het Ministerie van 
Volksgezondheid, Welzijn en Sport zal met haar presentatie ingaan op de unieke karakteristieken van 
het zorglandschap op Bonaire, Sint Eustatius en Saba. Het systeem en de financiering hiervan kent 
zowel voordelen, als nadelen. Deze zullen aan de hand van voorbeelden inzichtelijk gemaakt worden. 
Afsluitend zal er aandacht zijn voor de toekomstige uitdagingen op het gebied van zorg en 
financiering op de BES, én de gehele Caribische regio. 
 
 
Financiering van de gezondheidszorg op Curaçao  
Spreker: Dhr. Dennis Arrindell  
Zorgeconoom, Sociale Verzekeringsbank (SVB) Curaçao  
Dennis Arrindell is zorgeconoom werkzaam bij de Sociale Verzekeringsbank van Curaçao (SVB) welke 
belast is met zorgverzekering voor meer dan 90% van de bevolking van Curaçao. Dennis beschikt over 
een Bachelor’s diploma in ‘European Public Health’ (2013) en een Master’s diploma in ‘Healthcare 
Policy, Innovation and Management’ (2015), beiden van Maastricht University. Voorts heeft hij een 
MBA behaald te ICUC op Curaçao (2019). Hij was twee jaar penningmeester van de Vereniging van 
Economen van Caribisch Nederland, gevolgd door meer dan twee jaar als voorzitter van deze 
vereniging. Daarnaast heeft hij een online cursus op www.Udemy.com over het analyseren van 
declaratiedata in de zorg, welke één van de meest populaire cursussen is op dat gebied. Vanuit zijn 
positie bij de SVB helpt Dennis mee met het door ontwikkelen van beleid in de zorg op Curaçao. 
 
 
Financiering van de gezondheidszorg op Aruba 
Spreker: Dhr. Lex de Jong 
Lid Raad van Bestuur bij FSMA Respaldo, voormalig Chief Medical Officer bij AZV 
Lex de Jong is momenteel werkzaam als universitair docent ‘Health Care Systems and Health 
Economics’ aan de University of Aruba, en lid van de Raad van Bestuur bij FSMA Respaldo, de 
zorginstelling voor geestelijke gezondheidszorg van Aruba. Van 2012 tot 2018 was hij de Chief 
Medical Officer bij de nationale zorgverzekering op aruba AZV. Gedurende zijn periode bij het AZV 
heeft hij zich ingezet voor het verbeteren van de kwaliteit van zorg en tegelijk het bespreken van 
zorgkosten en de toenemende zorgvraag. 
 
 
Inhoud presentaties 
De gezondheidszorgstelsels in het Caribisch deel van het Koninkrijk vertonen veel overeenkomsten, 
maar ook verschillen met Nederland. Hetzelfde geldt voor de financiering van de gezondheidszorg op 
de eilanden. Dit zal door de drie sprekers tijdens symposium toegelicht worden. Hierbij komen de 
specifieke situaties op Curaçao, Aruba en de BES eilanden aan bod. De vormgeving van de 
zorgstelsels op de eilanden, rollen van de verschillende stakeholders en ook toekomstbestendigheid 
van deze stelsels zullen worden belicht. Daarbij zal er ook specifiek aandacht zijn voor de huidige 
uitdagingen.  



Breakout sessies 
Bespreken van enkele knelpunten omtrent financiering in de zorg per eiland. Kleine groepen van 30-
40 deelnemers. 
 
Sessie 1: Curaçao  
Moderator: Ashley Duits & Lung Jeung 
Sprekers: Dennis Arrindell (SVB), Drs. Wallid Elhage (CHV), Vertegenwoordiging CMC 
Tijd: 40 minuten 
 
Onderwerp 1: De electieve zorg op Curaçao  
Het Curaçao Medical Center (CMC) is eind september gestopt met het uitvoeren van electieve zorg 
van patiënten met een verzekering bij de Sociale Verzekeringsbank (SVB), tot zeker het eind van het 
jaar. Op Curaçaose is naar schatting ongeveer 85 procent van de inwoners verzekerd bij de SVB. 
Met de komst van het nieuwe ziekenhuis (het CMC) in 2019 zijn ook de operationele kosten 
gestegen. Volgens het ziekenhuis zijn met de huidige tarieven die zijn afgesproken met de SVB, 
tarieven die in 2000 zijn afgesproken, de huidige kosten niet te dekken. Dit is verergerd door de 
kosten gebonden aan de SARS-CoV2 pandemie. 
 
Reactie SVB - 5 min 
Reactie CMC - 5 min 
 
Vragen/Discussie – 10 min:  

1. Is hier niet vooraf aan de bouw van het ziekenhuis op geanticipeerd? Waren er vooraf aan de 
bouw niet al discussies met de SVB over de tarieven? 

2. De fondsen bij de SVB zijn niet oneindig. Het budget wat zij hebben moeten ze dusdanig zien 
te verdelen dat het alle zorgkosten kan dekken. Het CMC staat er nu al. De operationele 
kosten zullen niet gaan dalen. Waar zal de SVB het geld vandaan moeten halen? Komt dit op 
de rekening van de burger die hogere premies moet betalen? 

 
 
Onderwerp 2: Versterken van de 0de en 2de lijn 
De afgelopen decennia heeft de zorg op Curaçao veelal gedraaid om de tweede lijn, met name de 
komst van een nieuw ziekenhuis. Er is de afgelopen jaren vrij weinig geïnvesteerd in de 0de en 1ste lijn. 
Er wordt vanuit o.a. het CMC nu gepleit voor een herstructurering/herfinanciering van de gehele 
zorgketen. Wat zal er dan moeten veranderen voor de extramurale zorgsectoren? 
In het visiedocument van de Curaçaose Huisartsen vereniging (CHV) uit 2014 pleit de vereniging voor 
het versterken van de eerstelijn zodat dit op de lange termijn zal leiden tot kostenbesparing in de 
tweede lijn. Het doel is om meer zorg binnen de eerstelijn te houden.  Eén van de redenen dat veel 
zorg naar de tweedelijn was verschoven was een gebrek aan financiële incentive bij de huisartsen. De 
tweedelijn werkt met een “openeind” financieringsmodel in tegenstelling tot de eerstelijn die een 
gesloten budget heeft. Dit maakt dat het niet financieel aantrekkelijk is voor een huisarts om bv extra 
verrichtingen te doen zoals hechten of het afnemen van een uitstrijkje. Sinds kort is hier verandering 
in gekomen.  
 
Reactie CHV – 5 min 
Reactie SVB – 5 min 
 
Vragen/Discussie – 10 min: 

1. Wat zou voor de huisartsen (financieel) nodig zijn om de 1ste lijn verder te versterken? Zal dit 
ook direct leiden tot bezuinigingen in de 2de lijn? 

2. Er dreigt een tekort te ontstaan aan huisartsen op Curaçao. Waar komt dit door? Heeft dit 
ook te maken dat het (financieel) niet heel aantrekkelijk is? 



Naslag: 
1. https://www.youtube.com/watch?v=4zDDlpPmDkU&t=2s 
2. https://www.youtube.com/watch?v=nusxoTTtrO4 
3. https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/29/ziekenhuis-curacao-stopt-met-niet-

spoedeisende-zorg-tot-einde-jaar/ 
4. Bijlage 1. Artikel Antilliaans Dagblad, 19-11-2020 

 

 

  

https://www.youtube.com/watch?v=4zDDlpPmDkU&t=2s
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.youtube.com%2Fwatch%3Fv%3DnusxoTTtrO4&data=04%7C01%7Cl.jeung%40amsterdamumc.nl%7Cea10c8a2527745a3d2aa08d99d902ac6%7C68dfab1a11bb4cc6beb528d756984fb6%7C0%7C0%7C637714065365896179%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000&sdata=tx2atT18EbYXnXPjQZ3CtQ3YHjETU0mv9DsbCGJrceI%3D&reserved=0
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/29/ziekenhuis-curacao-stopt-met-niet-spoedeisende-zorg-tot-einde-jaar/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/29/ziekenhuis-curacao-stopt-met-niet-spoedeisende-zorg-tot-einde-jaar/


Bijlage 1. Artikel Antilliaans Dagblad, 19-11-2020 

 
 
  



Sessie 2: Aruba 
Moderator: Lex de Jong & Melissa de Meza 
Sprekers: Edwin Jacobs (AZV), Vertegenwoordiging HAVA, Vertegenwoordiging HoH 
Tijd: 40 minuten 
 
Onderwerp 1: Bezuinigen in de zorg op Aruba 
De Arubaanse regering heeft voor de laatste drie maanden van dit jaar geen verdere corona lening 
gekregen van Nederland. Aruba zou namelijk onvoldoende hebben bezuinigd op haar zorgkosten. 
Het eiland moest 60 miljoen gulden (ruim 28 miljoen euro) bezuinigen op de zorgkosten. Het lukt het 
slechts om 40 miljoen (bijna 19 miljoen euro) te korten. Dit onder zwaar protest van zorgverleners op 
het eilanden die vinden dat er juist meer geld naar de zorg moet. 
 
Reactie HoH - 5 min 
Reactie AZV - 5 min 
 
Vragen/Discussie – 10 min:  

1. Waar verwachten de zorgverleners dat het geld vandaan moet komen? Willen ze dat de 
overheid elders gaat lenen of bezuinigen op andere sectoren? Of is de gedachte dat omdat 
de zorg essentieel is dit geen probleem is van de zorgverleners zelf. Zij moeten enkel 
aangeven wat er financieel minimaal nodig is om de zorg overeind te houden. Het is 
vervolgens aan de overheid/zorgverzekering om het rond te krijgen? 

2. Waar zou binnen de zorg verder bezuinigd op kunnen worden? 
 
Onderwerp 2: Verlagen van het huisartsentarief 
Sinds medio vorig jaar heeft de AZV te maken met lagere inkomsten. Dat komt voort uit de 
overeenkomst die de regering sloot met Nederland in het kader van de financiële steun. De 
zorgkosten moesten met vijf miljoen florin per maand omlaag. AZV besloot de korting door te 
berekenen aan de huisartsen door die 5,5 procent te korten op hun vergoeding. 
 
Reactie HAVA – 5 min 
Reactie AZV – 5 min 
 
Vragen/Discussie – 10 min:  

1. Het lijkt erop dat er hoe dan ook bezuinigd zal moeten worden in de zorg. Van oudsher is al 

veel minder financiële middelen naar de 0de en 1ste lijn. Hoe is de verhouding van de 

bezuinigen in de sectoren tov de derde lijn. 

Naslag: 
1. https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/24/aruba-krijgt-geen-coronageld-van-nederland-niet-

genoeg-bezuinigd-op-zorg/ 
2. https://www.medischcontact.nl/nieuws/laatste-nieuws/nieuwsartikel/artsen-op-aruba-slaan-

alarm-over-financiele-gevolgen-covid-19.htm 
3. https://nederlands.24ora.com/2021/05/26/azv-wint-kort-geding-huisartsen/ 
4. https://dossierkoninkrijksrelaties.nl/2021/03/29/knops-verwijst-boze-zorgsector-op-aruba-door-

naar-eigen-regering/ 
  

https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/24/aruba-krijgt-geen-coronageld-van-nederland-niet-genoeg-bezuinigd-op-zorg/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/24/aruba-krijgt-geen-coronageld-van-nederland-niet-genoeg-bezuinigd-op-zorg/
https://www.medischcontact.nl/nieuws/laatste-nieuws/nieuwsartikel/artsen-op-aruba-slaan-alarm-over-financiele-gevolgen-covid-19.htm
https://www.medischcontact.nl/nieuws/laatste-nieuws/nieuwsartikel/artsen-op-aruba-slaan-alarm-over-financiele-gevolgen-covid-19.htm
https://nederlands.24ora.com/2021/05/26/azv-wint-kort-geding-huisartsen/
https://dossierkoninkrijksrelaties.nl/2021/03/29/knops-verwijst-boze-zorgsector-op-aruba-door-naar-eigen-regering/
https://dossierkoninkrijksrelaties.nl/2021/03/29/knops-verwijst-boze-zorgsector-op-aruba-door-naar-eigen-regering/


Sessie 3: BES 
Moderator: Thais Tong 
Sprekers: Abigail Norville (VWS), Giovanni Frans (FM), Richard Beukers (FM), Judith Meijer (SABA  
cares), Erik Jansen (Mental Health Caribbean), Genara Timp-Silberie (Zorg en Welzijn groep)  
Tijd: 40 minuten 
 

Organisatie van zorg op een bijzondere gemeente 

Sinds 2010 vormen de BES-eilanden als bijzondere gemeenten deel maken van Nederland is de 

Nederlandse Overheid ook verantwoordelijk geworden voor de gezondheidszorg op het eiland. 

Daarbij ontstond de wens op de gezondheidszorg op het eiland te tillen naar het (Europees) 

Nederlands niveau. Met dit doel in ogen is met name het functie- en capaciteitsprofiel van het 

hospitaal San Francisco wezenlijk veranderd. Vrijwel al basisspecialismen worden nu geleverd op het 

eiland. Desondanks is er nog altijd een groot aantal aan externe verwijzingen naar Curaçao en Aruba, 

maar ook naar Colombia. Een rapport van het Capaciteit Orgaan uit 2015 schrijft daarom ook dat het 

beperken van deze uitstroom hoog aan de agenda moet staan.  

Vragen/discussie 
1. Is dit doel nu 6 jaar later bereikt?  
2. Met de komt van het Dutch Caribbean Healthcare Alliance (DCHA) zal er ook een verdeling 

komen van zorg over de eilanden. Met name de twee grootste eilanden Curaçao en Aruba 
zullen zich waarschijnlijk een (tertiaire) specialisme gaan toe-eigenen. Is hier ook een rol voor 
weggelegd voor Bonaire? Dat de andere eilanden verwijzen naar Bonaire? Of is het eiland 
hier te klein voor? 

3. In recente artikel wordt aangekaart dat patiënten zich niet gehoord voelen. Vanuit ZVK 
worden ze verwezen naar één bepaalde zorgverlener. Ze hebben hierin in wezen geen vrije 
zorgkeuze. Is dit een enkele geval of komt dit toch vaker voor? 

 

De tweede lijn heeft de afgelopen tien jaar een flinke boost gekregen. Er lijkt minder aandacht te zijn 

gegaan naar het versterken van met name de 0de lijn. Zo sloeg de ombudsman in 2019 alarm dat 

ouderen in Caribisch Nederland een ‘mensonwaardig bestaan’ in ‘bittere armoede’ leiden. In 2021 is 

door de kinderombudsman ook gevraagd voor aandacht voor de situatie bij kinderen op het eiland. 

In beide gevallen ligt armoede ten grondslag.  

Vragen/discussie 
1. Herkennen jullie dit beeld? Wat is er nodig om de ouderen- en jeugdgezondheidszorg op het 

eiland te versterken? 
 

Naslag: 
1. https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/20/veel-klachten-over-zvk-tijdens-spreekuren-

ombudsman-de-kanker-wacht-niet/ 
2. https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/10/26/ouderenzorg-jaar-na-nederlandse-investeringen-

veel-ontwikkelingen-maar-we-zijn-er-nog-niet/ 
3. https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/10/19/kinderombudsman-op-onderzoek-op-bonaire-

kinderen-komen-in-hulpverlening-terecht-terwijl-de-basis-armoede-is/ 
4. Bijlage 1. Fundashon Mariadal Bonaire functie- en capaciteitsprofiel ‘Hospitaal San Francisco’ nu 

en morgen 
5. Bijlage 2. Behoefte eerstelijnszorg Caribisch Nederland. Een richtinggevende indicatie  

https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/20/veel-klachten-over-zvk-tijdens-spreekuren-ombudsman-de-kanker-wacht-niet/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/09/20/veel-klachten-over-zvk-tijdens-spreekuren-ombudsman-de-kanker-wacht-niet/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/10/26/ouderenzorg-jaar-na-nederlandse-investeringen-veel-ontwikkelingen-maar-we-zijn-er-nog-niet/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/10/26/ouderenzorg-jaar-na-nederlandse-investeringen-veel-ontwikkelingen-maar-we-zijn-er-nog-niet/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/10/19/kinderombudsman-op-onderzoek-op-bonaire-kinderen-komen-in-hulpverlening-terecht-terwijl-de-basis-armoede-is/
https://caribischnetwerk.ntr.nl/2021/10/19/kinderombudsman-op-onderzoek-op-bonaire-kinderen-komen-in-hulpverlening-terecht-terwijl-de-basis-armoede-is/


Plenair debat 
Moderator: drs. Izzy Gerstenbluth & drs. Louisa Kluijver 
Panelleden (5): Prof. Ashley Duits, Drs. Lex de Jong, Dhr. Dennis Arrindell, vertegenwoordiging ZVK 
Ruimte voor discussie tussen de verschillende sprekers van de dag. Er is hier ook ruimte voor het 
publiek om vragen te stellen. Punten die tijdens de breakout sessies zijn blijven liggen kunnen ook 
hier weer ingebracht worden.  


